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Protokół Nr 12/2019 

z obrad XII sesji Rady Gminy Srokowo, która odbyła się                                                  

w sali galerii Gminnego Ośrodka Kultury w Srokowie  

w dniu 30 września 2019 r. 

 

 

Początek posiedzenia – godz. 14.00, zakończenie posiedzenia –  godz. 16.30. 

 

Radni otrzymali zawiadomienie o sesji wraz z materiałami w wymaganym terminie. 

Obradom przewodniczył Piotr Dziadoń – Przewodniczący Rady Gminy Srokowo. 

Pkt 1. 

Otwarcie  XII  sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym      

(t.j. Dz. U. z 2019 r. poz. 506 z późn. zm.) otwarcia sesji dokonał Przewodniczący 

Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń, powitał przybyłych gości i radnych. 

Pana Marka Olszewskiego – Wójta Gminy Srokowo, 

Panią Małgorzatę Cwalina – Skarbnika Gminy, 

Panią Małgorzatę Chociełowską - Sekretarza Gminy, 

Pana Ryszarda Bielańskiego – Radcę Prawnego, 

Wysoką Radę i Panią Olgę Szostek;  

Zaproszonych gości: 

Pana Karola Hatalaka – Radnego Warmińsko-Mazurskich Izb Rolniczych Powiatu 

Kętrzyńskiego,  

Kierowników jednostek organizacyjnych gminy: 

Panią Jadwigę Zając – Dyrektora Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance, 

Panią Grażynę Bień – Kierownika GOPS Srokowo, 

Pana Janusza Januszewskiego – Dyrektora GOK Srokowo, 

Pana Stanisława Kachniarza – Kierownika ZGKiM w Srokowie, 

oraz wszystkie osoby uczestniczące w sesji. 

Lista obecności radnych i zaproszonych osób stanowi załącznik Nr 1, 2 i 3 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń kontynuując posiedzenie sesji na 

podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady Gminy wynoszącego 15 osób stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Zgodnie z § 33 ust. 3 Statutu Gminy Srokowo, Rada Gminy na wniosek 

Przewodniczącego Rady Gminy, powołała sekretarza sesji, którym jednogłośnie 13 gł. 

„za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się” został wybrany radny Marek 

Stachurski, kolejny z listy radnych.  

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt. 1 porządku obrad  

i przeszedł do realizacji pkt. 2.  
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Pkt 2. 

Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie zmian           

w porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poinformował, że porządek 

obrad (zał. nr 4) radni otrzymali w ustawowym terminie, a przedstawia się on 

następująco: 

1.   Otwarcie XII sesji Rady Gminy Srokowo. 

2.   Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany. 

3.   Przyjęcie protokołu z  XI sesji Rady Gminy Srokowo. 

4.   Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

5.   Interpelacje i zapytania radnych. 

6.   Ocena realizacji działań w zakresie promocji gminy i pozyskiwania środków  

      zewnętrznych za I półrocze 2019 r. 

7.   Informacja Wójta o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Srokowo                   

      w roku szkolnym 2018/2019. 

8.   Ocena stopnia realizacji zadań z funduszu sołeckiego w 2019 r. 

9.   Wnioski do budżetu Gminy Srokowo i Powiatu kętrzyńskiego na 2020 r. 

10.  Informacja na temat założeń do budżetu Gminy na 2019 r. 

11.   Podjęcie uchwał w sprawach:  

11.1. Uchylenia uchwały Rady Gminy Srokowo Nr XI/68/2019 z dnia 30 sierpnia 2019  

        roku w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie uchwalenia  

        Statutu Gminy Srokowo. 

11.2. Uchwalenia  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu wsi  

        Sówka w obrębie geodezyjnym Wysoka Góra w Gminie Srokowo. 

11.3. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2019-2023. 

11.4. Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019 r. 

12.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

13.   Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

14.   Zakończenie obrad XII sesji Rady Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał czy są wnioski, uwagi lub 

propozycje zmian w przedstawionym porządku obrad, a w związku z ich brakiem 

zamknął punkt 2 i przeszedł do realizacji punktu 3 porządku obrad. 

Ad. pkt 3. 

Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Gminy Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poinformował, że protokół z XI 

sesji Rady Gminy Srokowo z dnia 30 sierpnia 2019 r. był do wglądu w biurze Rady 

Gminy oraz został wyłożone na pół godziny przed sesją na sali obrad (załącznik nr 5 

do protokołu). Przewodniczący stwierdził, iż zapoznał się z protokołem, który wiernie 

odzwierciedla przebieg sesji Rady Gminy po czym zapytał radnych czy mają uwagi 
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lub wnioski. Wobec braku zastrzeżeń poddał pod głosowanie protokół z XI sesji Rady 

Gminy Srokowo z dnia 30 sierpnia 2019 r., podczas którego na sali obrad obecnych 

było 13 radnych.  

 

Rada Gminy Srokowo przyjęła protokół z XI sesji bez uwag                                

i większością głosów –  12 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”  

i 1 gł. „wstrzymujących się” 

(radna nieobecna podczas poprzedniej sesji Rady Gminy). 

   

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 3 i przeszedł do  punktu 4  porządku obrad. 

 

 

Ad. pkt 4. 

Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił Wójta Gminy Srokowo                  

o przedstawienie informacji  z jego działalności w okresie międzysesyjnym (załącznik 

nr 6 do protokołu). 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że w okresie międzysesyjnym czyli 

od 30 sierpnia 2019 r. do dnia 29 września 2019 r. zostało wydanych 5 zarządzeń: 

1. Zarządzenie nr 61/2019 z dnia 30 sierpnia 2019 r. w sprawie założeń i opracowania 

materiałów planistycznych do projektu uchwały budżetowej Gminy na 2020 r. oraz 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2024. 

2. Zarządzenie nr 62/2019 z dnia 3 września 2019 r. w sprawie ustanowienia 

koordynatora gminnego obsługi systemów informatycznych w wyborach do Sejmu 

Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 

13 października 2019 r. 

3. Zarządzenie nr 63/2019 z dnia 3 września 2019 r. w sprawie powołania operatora 

systemów informatycznych obwodowych komisji w wyborach do Sejmu 

Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 

13 października 2019 r. 

4. Zarządzenie nr 64/2019 z dnia 3 września 2019 r. w sprawie zmiany budżetu gminy 

Srokowo na 2019 r. 

5. Zarządzenie nr 65/2019 z dnia 11 września 2019 r. w sprawie ustalenia normy 

zużycia paliwa dla samochodów stanowiących własność Urzędu Gminy Srokowo. 

6. Zarządzenie nr 66/2019 z dnia 24 września 2019 r. w sprawie zmiany zarządzenia 

w sprawie powołania gminnej komisji rozwiązywania problemów alkoholowych. 
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Ponadto w okresie między sesjami były prowadzone następujące działania: 

1. Uczestniczono w rozpoczęciu nowego roku szkolnego w Szkole Podstawowej                         

w Srokowie. 

2. Pan Wójt wziął udział w 7 zebraniach sołeckich. 

3. Uczestniczono w spotkaniach organizacyjnych w Starostwie Powiatowym                        

w Kętrzynie  w sprawach dotyczących organizacji dożynek. 

4. Wspólnie z przedstawicielami naszej gminy wzięto udział w dożynkach Powiatowo-

Gminnych, które odbyły się w dniu 14 września. 

5. W dniu 7 września uczestniczono w zakończeniu IX Warsztatów Rzeźbiarskich                     

p.t. „Najznakomitszy produkt-drewno” w Gierłoży. Pan Wójt powiedział, że 

otrzymaliśmy od Nadleśnictwa Srokowo rzeźbioną, piękną ławkę, która stoi przy 

Ratuszu. 

6. Miało miejsce spotkanie z projektantem w sprawie oczyszczalni i kanalizacji                    

w Brzeźnicy. 

7. Pan Wójt wziął udział w konferencji podsumowującej działalność LGD9 i LGR, 

która odbyła się w Olsztynie. Podczas konferencji przedstawiono wstępne informacje 

dotyczące założeń na przyszłą perspektywę finansową. 

8. Wspólnie z Panią Skarbnik podpisano umowę na grant sołecki dotyczący projektu 

„Łączy nas turystyka”. Projekt ten w całości został przygotowany przez Panią 

Skarbnik. 

9. Pan Wójt uczestniczył w Dniach Turystyki, gdzie odebrał gratulacje od marszałka 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego za udział w I edycji konkursu „Łączy nas 

turystyka”. Jesteśmy jedną z dziesięciu gmin, które za przygotowane wnioski 

otrzymały dofinansowanie. 

10. Uczestniczono w obchodach 70-lecia Parafii Prawosławnej w Kętrzynie. 

11. Miało miejsce spotkanie z przedstawicielem Firmy ENERGA OŚWIETLENIE, która 

próbuje uzyskać od naszej gminy odszkodowanie za użytkowanie sieci elektrycznych 

służących oświetleniu publicznemu oraz odszkodowanie za część instalacji. Firma 

oczekuje, że odkupimy od nich ten majątek, którego wartość przekracza kwotę                    

65 tys. zł netto. Wójt odmówił podpisania umowy przygotowanej przez 

przedstawicieli Firmy ENERGA OŚWIETLENIE, po czym zażądał przedstawienia 

konkretnych dokumentów potwierdzających posiadanie prawa własności 

poszczególnych urządzeń. 
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12. Zostało złożone oświadczenie o gotowości realizacji inwestycji „Remontu drogi 

Siniec – Siniec Cegielnia” u Wojewody Warmińsko-Mazurskiego z dofinansowaniem 

na poziomie 70%. Wszystko wskazuje na to, że otrzymamy dofinansowanie jeszcze       

w roku bieżącym. 

13. Pan Wójt uczestniczył w Zgromadzeniu Związku Gmin „BARCJA”. Podniesiono 

składki o 15 groszy na 1 mieszkańca do stawki 1,65 zł. 

14. Pan Wójt spotkał się z pracownikiem Konserwatora Zabytków w sprawie 

postawienia wiaty przystankowej w Srokowie. Podjęto rozmowy w sprawie 

zlokalizowania w obrębie strefy ochrony konserwatorskiej punktu paczkomatu. 

Ustalono, iż w najbliższym czasie odbędzie się spotkanie, podczas którego zostanie 

wskazana lokalizacja umiejscowienia paczkomatu. 

15. Został złożony u Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego wniosek                    

z prośbą o wydłużenie realizacji projektu (do czerwca 2020 r.) na doposażenie 

zewnętrznych siłowni i placów zabaw w Solance, Silcu i Leśniewie. Podyktowane jest 

to tym, że żadna z firm nie odpowiedziała pozytywnie i nie złożyła oferty na 

wykonanie zleconych zadań w okresie jesiennym. Firmy zaproponowały terminy 

późniejsze.    

16. Pan Wójt uczestniczył w posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy. 

17. Został wręczony medal za 50-lecie pożycia małżeńskiego. 

18. W okresie międzysesyjnym Pan Wójt wykorzystał 1 dzień urlopu. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  zapytał czy radni mają 

zapytania do złożonych informacji? Powiedział, że nie mógł uczestniczyć w spotkaniu 

w „BARCJII”, a w związku z tym zapytał o ścieżki rowerowe i poprosił o komentarz 

do tego tematu. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że jeśli chodzi o ścieżki rowerowe 

to w naszym budżecie zabezpieczono kwotę 36 tys. zł na dofinansowanie wykonania 

dokumentacji technicznej przez „BARCJĘ”, na którą środki miały wyłożyć następujące 

podmioty: Gmina Srokowo, Związek Gmin „BARCJA”, Powiat Kętrzyński, Miasto 

Kętrzyn i Gmina Kętrzyn. Ze względu na to, że pozytywnie w kwestii zawarcia 

porozumienia ze Związkiem Gmin „BARCJA” wypowiedziała się tylko Gmina Srokowo i 

Powiat Kętrzyński (nie potwierdziły swojego udziału finansowego: Miasto i Gmina 

Kętrzyn), Pan Burmistrz  poprosił o to, aby przesunąć tę realizację na przyszły rok 

celem ujęcia stosownej kwoty w przyszłorocznym budżecie miasta. Wstępnie taka 

informacja też dotarła z Gminy Kętrzyn, a mianowicie, iż w swoim budżecie spróbują 

zabezpieczyć środki. Wójt był zaskoczony takim obrotem sytuacji, ponieważ zgodnie 

z ustaleniami rozpoczął już przygotowanie specyfikacji do przetargu. Gdy dotarła 

informacja, że w tym roku tego zadania nie będzie. Wójt pozbierał już wszelkie 
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materiały i informacje do opracowania specyfikacji, ale po zapytaniu pracownika 

obsługującego „BARCJĘ” o potwierdzenia to okazało się, że ich nie ma i nie będzie. 

Pan Wójt ma nadzieję, że to zadanie zostanie ujęte w budżetach jednostek na 

przyszły rok.    

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  w związku z brakiem pytań 

zamknął pkt 4 i przystąpił do realizacji pkt 5 porządku obrad. 

Ad. pkt 5. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że na stronie BIP 

będziemy umieszczali wszelkiego rodzaju interpelacje i zapytania, które zostaną 

zadawane podczas sesji w ramach realizacji pkt 5 porządku obrad (pomimo tego, że 

są umieszczone w protokole). Pytania, które będą składane w punkcie „wolne 

wnioski, informacje, oświadczenia” nie będą dodatkowo publikowane.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  poprosił radnych o składanie 

interpelacji i zapytań. 

1.Wiceprzewodniczący Rady Gminy Srokowo Andrzej Kuriata zapytał co dzieje się w 

temacie naprawy drogi na Pieczarki, która miała być naprawiona do końca roku? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że będziemy przygotowywali 

procedurę przetargową. Na tym odcinku przewidziane jest profilowanie istniejącej 

nawierzchni z zagęszczeniem oraz wykonanie 15 – centymetrowej warstwy                   

z kruszywa łamanego zagęszczonego. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Srokowo Andrzej Kuriata zapytał w jakim 

przybliżonym terminie będą wykonane prace remontowe? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że najprawdopodobniej będzie 

to przełom października i listopada. Jeśli Wojewoda zdążyłby uzyskać podpis 

Premiera pod zmienionym wykazem dotyczącym dróg to moglibyśmy w tym czasie 

wykonać dwa przetargi (Siniec – Siniec Cegielnia oraz na Pieczarki), dzięki czemu 

moglibyśmy uzyskać lepszą cenę na ich wykonanie. 

2.Radny Cezary Boroch zapytał kiedy rozpocznie się remont chodnika przy ulicy 

Lipowej? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że Kierownik Referatu 

Gospodarki Terenowej przedłożył kosztorys prac (który został zaakceptowany przez 

Wójta), a następnie będzie uruchomiona procedura w trybie uproszczonym.  

Radny Cezary Boroch zapytał czy istnieje szansa, aby prace rozpoczną się do końca 

października? 
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Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że jeśli w tym tygodniu zostanie 

wszczęta procedura (na którą potrzebujemy ok. 10 dni) to będzie głównie zależało od 

zorganizowania się wykonawcy. Dodatkowo na odcinku między chodnikiem, a ulicą 

Ogrodową zdjąć grunt celem sprawdzenia jakości bruku. Jeśli byłby on w miarę 

dobrym stanie to można byłoby go zostawić, ale jeśli okaże się, że jest w złym stanie 

to będziemy go uzupełniali kruszywem łamanym i krawężnikami typu lekkiego, aby 

temat był dokończony. Jeśli uda się nam to wykonać w tym roku to dobrze, a jeśli nie 

to będziemy to robili na wiosnę. 

3.Radna Agnieszka Gajowniczek poprosiła o organizację spotkania przedstawiciela 

MZMGO w Giżycku z mieszkańcami naszej gminy. Radna uważa, że jest ono 

konieczne ze względu na to, iż rozpoczęła się procedura nakładania mandatów na 

wspólnoty, które w sposób niewystarczający nie zabezpieczają swoich koszy na 

śmieci przed podrzucaniem obcych i niesegregowanych odpadów. Ludzie mają 

techniczny problem gdyż nie wiedzą czy i w jaki sposób mogą zabezpieczać swoje 

pojemniki na odpady, aby uniknąć nakładanych wysokich kar (600-900 zł). Uważa, że 

osobą z największym doświadczeniem w tej kwestii jest Przewodniczący Zarządu 

MZMGO w Giżycku, który udzieli mieszkańcom wszelkich wyjaśnień.   

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że 2 października podczas 

spotkania w MZMGO porozmawia z Przewodniczącym Zarządu MZMGO i ustalą termin 

spotkania. 

Radna Agnieszka Gajowniczek poprosiła o przekazanie informacji dotyczącej 

spotkania również dla sołectw, ponieważ należy poruszyć tematy, które dotyczą całej 

naszej gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  w związku z brakiem dalszych 

interpelacji  i zapytań zamknął punkt 5 po czym przystąpił do realizacji punktu 6 

porządku obrad sesji. 

 

Ad. pkt 6.  

Ocena realizacji działań w zakresie promocji gminy i pozyskiwania 

środków zewnętrznych za I półrocze 2019 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  powiedział, że materiał, który 

otrzymali radni (załącznik nr 7 do protokołu) stanowi dwie odrębne części dotyczące 

działań w zakresie promocji oraz pozyskanych środków zewnętrznych. 

Przewodniczący stwierdził, że temat był szczegółowo omawiany podczas posiedzenia 

komisji stałych po czym otworzył dyskusję.  

 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że od maja pracujemy                 

w osłabionym zespole ze względu na odejście jednego z pracowników co oznacza              
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iż przygotowywaniem kolejnych wniosków zajmuje się Pani Skarbnik oraz Wójt,                 

a w kwestii dotyczącej promocją część prac wykonuje Pani Sekretarz. Staramy się, 

aby wszelkie czynności były wykonywane sprawnie i rzetelnie. Wójt podziękował 

swoim współpracownikom za wszelkie zaangażowanie, które często wymaga 

dodatkowej pracy w tym pozostawania po godzinach, aby wszelkie materiały mogły 

być dopracowane. Świadczy o tym fakt, iż podczas ostatniej wizyty Pani Marszałek 

przy podpisaniu umowy na projekt „Łączy nas turystyka”  oceniła, że jest to jeden                     

z lepszych i lepiej opisanych projektów.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w  związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął punkt 6 po czym przeszedł do realizacji punktu 7 porządku obrad.  

 

Ad. pkt 7. Informacja Wójta o stanie realizacji zadań oświatowych                        

w Gminie Srokowo  w roku szkolnym 2018/2019. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  powiedział, że materiał 

(załącznik nr 8 do protokołu) radni otrzymali w trybie ustawowym, a podczas 

posiedzenia komisji był on szczegółowo analizowany po czym otworzył dyskusję. 

 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że według niego wpływ na 

poprawę wyników egzaminów będą miały dodatkowe zajęcia, które będą realizowane 

w bieżącym roku szkolnym. Wójt ma nadzieję, że środki, które zostały przeznaczone 

na ten cel będą miały swoje odzwierciedlenie w wyższych wynikach poziomu 

nauczania.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w  związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął punkt 7 po czym przeszedł do realizacji punktu 8 porządku obrad.  

 

Ad. pkt 8.   Ocena stopnia realizacji zadań z funduszu sołeckiego w 2019 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  powiedział, że materiał radni 

otrzymali po komisjach (załącznik nr 9 do protokołu) po czym poprosił Panią Skarbnik 

Gminy Małgorzatę Cwalina o wprowadzenie do tematu obrad. 

 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że fundusz sołecki za niepełne trzy 

kwartały został zrealizowany w prawie 43%. Sołectwo Jankowice i Leśny Rów 

zrealizowali swoje fundusze w 100%. Bardzo wysokie wykonanie występuje                       

w sołectwie Leśniewo i Silec. Jeśli chodzi o pozostałe sołectwa to podczas zebrań 

wiejskich zmieniano ich budżety z przeznaczeniem środków na inne cele w tym w 

większości na remonty dróg (co jest już ujęte w projekcie uchwały w sprawie zmiany 

budżetu gminy). 
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Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń otworzył dyskusję. 

 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski dodał, że został złożony wniosek na realizację 

remontu drogi w Srokowie do Wojewody z możliwością pozyskania dofinansowania               

z Funduszu Dróg Samorządowych. Jeśli nasze przygotowania nie zostaną 

zablokowane przez Konserwatora Zabytków (nie mamy jeszcze odpowiedzi) to mamy 

bardzo dużą szansę na otrzymanie dofinansowania na poziomie 50%. Podczas 

rozmowy z pracownikiem Wojewody otrzymaliśmy informację, że mamy duże szanse 

na pozyskanie tych środków.  

 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy rozmawiamy o drodze w Srokowie?    

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że tak chodzi o drogę przy 

blokach na ul. Kętrzyńskiej (pętla z dojściem do ul. Barciańskiej). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w  związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął punkt 8 po czym przeszedł do realizacji punktu 9 porządku obrad.  

 

Ad. pkt 9.   Wnioski do budżetu Gminy Srokowo i Powiatu kętrzyńskiego na 

2020 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  powiedział, że wnioski do 

budżetu Powiatu Kętrzyńskiego były omawiane na poprzednim posiedzeniu komisji 

stałych oraz podczas sesji sierpniowej. Wnioski zostały złożone w Starostwie 

Powiatowym w Kętrzynie w dniu 12 września 2019 r., których treść jest zgodna z 

wcześniejszymi ustaleniami czyli, a mianowicie: 

Wniosek nr 1 dotyczył utrzymania dróg, zebrania pobocza, wycinki zadrzewień i 

odrostów w pasie drogowym przy następujących drogach: Srokowo - Barciany, 

Lesieniec – Surwile, Srokowo –Ogródki - Winda, Brzeźnica – Kałki, Bajory Małe – 

Brzeźnica, Bajory Wielkie – Wyskok. Radni wskazali zabezpieczenie adekwatnej kwoty 

na utrzymanie dróg w wysokości koniecznej na wykonanie w/w przedsięwzięć. 

Wniosek nr 2 dotyczył opracowania bądź też remontu następujących dróg 

- Droga nr 1602N  - Silec-Surwile –opracowanie pełnej dokumentacji z         

  uwzględnieniem chodnika w miejscowości Silec oraz remont drogi – etap kolejny na      

  kwotę 400 tys. zł 

- Droga nr 1598N  - Bajory-  opracowanie pełnej dokumentacji oraz remont drogi – 

  etap kolejny na kwotę równowartą z kosztem przedsięwzięcia; 

- Droga nr 1594N  - Wilczyny-Jegławki – opracowanie pełnej dokumentacji na kwotę  

  równowartą z kosztem przedsięwzięcia 

- Droga nr 1596N -  Bajorski Gaj – remont drogi na kwotę ok. 200 tys. zł 
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Radni uzasadnili swój wybór tym, że wskazane odcinki dróg, o których mowa 

znajdują się w bardzo złym stanie ze względu na występowanie licznych ubytków              

i kolein, a niektóre ich fragmenty są praktycznie nieprzejezdne. Po opadach deszczu, 

codzienny dojazd do szkoły i pracy stwarza wysokie niebezpieczeństwo ze względu 

na prawdopodobieństwo występowania wypadków i uszkodzeń pojazdów.    

Wniosek nr 3 dotyczył budowy chodnika w miejscowości Kałki przy drodze 

powiatowej nr 1723N. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń otworzył dyskusję. 

 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że po tym gdy został już złożony 

wniosek do budżetu Powiatu Kętrzyńskiego miało miejsce spotkanie się z Panem 

Starostą podczas którego ustalono (zgodnie z życzeniem Radnych), że przed 

przygotowaniem projektu budżetu na przyszły rok dojdzie do spotkania. Pan Starosta 

wstępnie przyjął zaproszenie, więc powinniśmy się umówić na spotkanie w 

październiku, na którym będą obecni radni i sołtysi. Wójt poprosił o propozycje 

terminu spotkania.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zaproponował, aby spotkanie 

rozpoczęło się o godzinie 13.00 w dniu, który jeszcze będzie ustalony w trybie 

roboczym. 

 

Radni wyrazili zgodę. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w  związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął punkt 9 po czym przeszedł do realizacji punktu 10 porządku obrad.  

Ad. pkt 10.  Informacja na temat założeń do budżetu Gminy na 2020 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń  powiedział, że materiał, który 

radni otrzymali w trybie ustawowym (załącznik nr 10 do protokołu), był szeroko 

omawiany podczas posiedzenia komisji po czym otworzył dyskusję. 

 

Skarbnik Gminy Srokowo Małgorzata Cwalina powiedziała, że wniosek do budżetu 

został opublikowany na stronie internetowej z informacją, że wnioski można składać 

do dnia 30 września 2019 r. Kierownicy jednostek mają wydłużony termin na 

składanie swoich wniosków do dnia 15 października. Skarbnik uważa, że budżet 

Państwa zamieszczony na stronie rządowej i sejmowej jest zupełnie inny niż 

założenia, o których dowiadujemy się z mediów co może wprowadzić niepotrzebne 

komplikacje dla samorządów, które pracują nad swoimi planami budżetowymi na 

przyszły rok. 
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Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski dodał, że na dzień dzisiejszy będziemy mieli 

duże problemy związane z doszacowaniem kosztów m.in. w części związanej                   

z płacami dla pracowników. Chodzi o to, że w budżecie państwa założona jest kwota 

najniższego wynagrodzenia w wysokości 2450 zł, natomiast z informacji, które 

otrzymujemy okazuje się, że będzie ono na poziomie 2600 zł. W tym temacie wydano 

już rozporządzenie, które określa zwiększenie wynagrodzenia do 2600 zł. Ponadto po 

wrześniowej 9% podwyżce dla nauczycieli, zostaliśmy poinformowani, iż nie zakłada 

się podwyżek w 2020 roku. W dniu dzisiejszym dowiedzieliśmy się, że planowana jest 

6% podwyżka co oznacza, iż musimy te założenia przyjąć. Takich niewiadomych jest 

sporo co sprawia, że możemy mieć trudną sytuację podczas konstruowania budżetu 

na przyszły rok. Dlatego musimy zakładać domyślne tworzenie rezerw, które 

moglibyśmy wykorzystać w przypadku, gdy zaistnieje taka konieczność.  

Skarbnik Gminy Srokowo Małgorzata Cwalina powiedziała, że podwyżka najniższego 

wynagrodzenia do 2600 zł obejmuje wynagrodzenie zasadnicze, a należy pamiętać,   

iż do tego dojdą inne czynniki składające się na pobory jak np. dodatek stażowy oraz 

wszelkie składki (ZUS). Ponadto zwolnienie osób do 26 roku życia z podatku 

dochodowego zaskutkuje mniejszym przychodem w skali naszej gminy                        

ok. 400 tys. zł, a wzrost 6% wynagrodzenia dla nauczycieli przyniesie nam kolejny 

wydatek 150 tys. zł, który będziemy musieli ponieść ze środków gminy. Skarbnik 

obawia się sytuacji finansowej, która może spowodować problemy związane                      

z dopięciem budżetu.  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski dodał, że podwyższenie płacy minimalnej 

doprowadza do takiej sytuacji, że świeżo zatrudniona osoba mająca 2600 zł 

wynagrodzenia i np. 20-letni staż pracy otrzyma takie samo wynagrodzenie jak osoba 

pracująca na stanowisku urzędniczym.  

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała jakie środki zostają w naszym budżecie, ale 

nie udało się nam ich wykonać? Radna powiedziała, że mamy środki na program 

Polska-Rosja, są rzeczy, które przechodzą na przyszły rok ze względu na złożone 

wnioski. Być może uda się nam wykonać drogę w Srokowie obejmującą „pętlę z 

dojściem do ul. Barciańskiej” bez konieczności przesuwania tej inwestycji na kolejny 

rok. Radna zapytała jakie będą podjęte działania jeśli chodzi o termomodernizację 

GOK oraz wymianę pokrycia dachowego na budynku szkoły, które powinny być 

traktowane priorytetowo? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że jeśli chodzi o realizację tych 

przedsięwzięć bezpośrednio ze środków własnych to nie widzi takiej opcji ze względu 

na zbyt duże kwoty, które należałoby na nie przeznaczyć. Po prostu nie stać nas na 

to, aby wykonać termomodernizację obiektów bez wsparcia zewnętrznego. Na dzień 

dzisiejszy nie ma takich źródeł po które moglibyśmy sięgnąć i które w sposób 

znaczący mogłyby wesprzeć nas finansowo podczas wykonywania w/w 

przedsięwzięć. Będziemy się przygotowywali do termomodernizacji, aby być 
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przygotowanym na pojawiające się możliwości pozyskania środków zewnętrznych. 

Dlatego przygotowujemy procedury związane z przygotowaniem dokumentacji 

technicznych m.in. w szkole w Srokowie, przygotowanie koncepcji wykorzystania 

budynku Szkoły Filialnej w Solance oraz posiadamy już dokumentację na wymianę 

stolarki w GOK (chociaż to nie rozwiązuje do końca problemu, gdyż powinniśmy 

wykonać docieplenie, dach i inne pilne rzeczy na budynku). Na ten czas wykonaliśmy 

przeglądy budynków z dokonaniem oceny stanu technicznego, z którego wynika, że 

w trybie pilnym musimy wykonać komin na GOK z wydatkiem netto w kwocie ponad 

20 tys. zł. Po rozmowach z Kierownikiem referatu Gospodarki Terenowej 

stwierdzono, że te prace mogą być wykonane w inny sposób przez obniżenie komina 

dzięki czemu możemy ponieść niższe wydatki. Wójt stwierdził, że poza budynkiem po 

byłej szkole w Solance wszystkie nasze obiekty (włącznie z Ratuszem - głównie                   

z wieżą) wymagają kapitalnego remontu. Dokumentacja na termomodernizację musi 

być wykonana. Wójt przypomniał o tym, że składaliśmy oświadczenia do „Energii” 

celem udowodnienia, że jako odbiorca końcowy (czyli gmina) przysługuje nam 

pozostawienie dotychczasowych cen. Otrzymaliśmy potwierdzenie, że nasze 

oświadczenia odbiorcy końcowego wpłynęły, ale do dnia dzisiejszego (gdzie już 

powinny być korekty do faktur, aby zwrócić nam część środków, które niesłusznie 

zapłaciliśmy) nie otrzymaliśmy żadnych korekt. Czekamy na rozporządzenie ministra, 

które w sposób szczegółowy powinno uregulować sposób zwrotu wykonanych 

nadpłat. Ponadto rząd wstrzymał procedury związane z wprowadzeniem podwyżek za 

wydobytą wodę, ale nie wiemy do kiedy ten stan potrwa.    

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zapytał jak teraz płacimy faktury 

za energię?    

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że za energię płacimy ceny po 

podwyżkach wprowadzonych w bieżącym roku. Miało tych podwyżek nie być, ale 

jednak się pojawiły.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń zaproponował, abyśmy złożyli 

oświadczenie o potrąceniu, abyśmy kolejna fakturę otrzymali niższą o nadpłatę.  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że nie ma mechanizmu 

określonego przez Ministra Energetyki co do szczegółowego sposobu wyliczenia 

bonifikat dla podmiotów publicznych.  

Radna Agnieszka Gajowniczek uważa, że z tego wynika, iż powinniśmy 

zintensyfikować działania dotyczące sprzedaży mienia. Jakie plany zostały ostatecznie 

podjęte w kwestii podziału działek leżących przy kompleksie? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że jeszcze nie zrobiliśmy 

podziału ponieważ zaczynają się odzywać podmioty, które być może będą 

zainteresowane jej nabyciem. W tym celu dokonamy nowej wyceny i wystawimy 

nieruchomość do przetargu. Jeśli nie uda się nam jej sprzedać to przystąpimy do 
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zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego i wydzielimy część 

działki (ok. 1 ha), na której znajduje się łąka, aby móc ją podzielić na mniejsze 

działki. 

Radny Cezary Boroch zapytał jak wygląda sprawa dotycząca sprzedaży budynku po 

byłej szkole w Jegławkach? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że nie mamy kontaktu z firmą, 

która wcześniej składała swoje zainteresowanie przez co nie mamy potwierdzenia czy 

nadal chcą ją nabyć czy też nie. Dopóki nie mamy takiego potwierdzenia to nie 

będziemy ogłaszali sprzedaży, ponieważ podanie samego ogłoszenia w gazecie 

ogólnopolskiej jest dla nas dodatkowym kosztem czyli ok. 1500 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń w  związku z brakiem dalszej 

dyskusji zamknął punkt 10 po czym przed przejściem do realizacji punktu 11 

porządku obrad o godzinie 15.02 ogłosił przerwę, która trwała do godziny 15.21.  

 

Ad. pkt 11.  Podjęcie uchwał w sprawach:  

11.1. Uchylenia uchwały Rady Gminy Srokowo Nr XI/68/2019 z dnia                   

30 sierpnia 2019 roku w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały             

w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że projekt uchwały 

radni otrzymali w trybie ustawowym po czym poprosił Radcę Prawnego o wyjaśnienie 

konieczności podjęcia tej uchwały.  

Radca Prawny Ryszard Bielański powiedział, że tekst jednolity statutu powinien być 

ogłoszony przez Przewodniczącego Rady Gminy w formie obwieszczenia, a przez 

pomyłkę na ostatniej sesji był on podjęty w formie uchwały. Po konsultacji                        

z naszym opiekunem z Wydziału Prawnego i Nadzoru Urzędu Wojewódzkiego 

stwierdzono, że należy poprawić ten stan rzeczy poprzez podpisanie tekstu 

jednolitego statutu z jednoczesnym wycofaniem z obiegu prawnego podjętej 

uchwały. Radca Prawny powiedział, że pomyłka jest efektem jego przeoczenia, które 

należy sprostować w przedstawiony sposób. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że obwieszczenie 

zostało podpisane i przesłane do Wojewody. Przewodniczący otworzył dyskusję, a w 

związku z jej brakiem zamknął ją po czym poprosił Wiceprzewodniczącego Rady 

Gminy Andrzeja Kuriatę o odczytanie projektu uchwały Nr XII/72/2019  Rady Gminy 

Srokowo z dnia 30 września 2019 r. w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy 

Srokowo Nr XI/68/2019 z dnia 30 sierpnia 2019 roku w sprawie ogłoszenia tekstu 

jednolitego uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Srokowo, a następnie 

poddał go pod głosowanie. 
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Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –                                      

14 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XII/72/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 września 2019 r.                            

w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy Srokowo Nr XI/68/2019 z dnia                   

30 sierpnia 2019 roku w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały             

w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Srokowo. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 
Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

 2. Piotr Dziadoń 

 3. Henryk Flis 

 4. Agnieszka Gajowniczek 

 5. Teresa Krasucka 

 6. Andrzej Kuriata 

 7. Maciej Kuriata 

 8. Józef Łastówka 

 9. Renata Mendala 

 10. Krzysztof Mościcki 

 11. Wojciech Prawecki 

 12. Marek Stachurski 

 13. Jarosław Stanicki 

 14. Marek Wawer 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 11.1, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 11.2 porządku obrad. 

 

11.2. Uchwalenia  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenu wsi Sówka w obrębie geodezyjnym Wysoka Góra w Gminie 

Srokowo. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń powiedział, że projekt uchwały radni 

otrzymali w trybie ustawowym, a temat był szczegółowo analizowany podczas 

posiedzenia komisji. Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń otworzył dyskusję. 

Radny Krzysztof Mościcki zwrócił uwagę na zapisy w § 19 dotyczące odprowadzania 

ścieków. Chodzi o to, że w projekcie uchwały ustala się, że ścieki będą prowadzone 

do sieci kanalizacji sanitarnej włącznie z odprowadzaniem ścieków do oczyszczalni w 

Srokowie. Radny zapytał czy nie powinniśmy zmienić zapisu na „dopuszcza się 

budowę przydomowych oczyszczalni ścieków”, ponieważ w tym momencie będziemy 

nakładali na siebie pewne obowiązki jak np. budowanie kolektora kanalizacyjnego? 
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Radny uważa, że w tym zakresie należałoby się zastanowić nad przyjętymi 

rozwiązaniami. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń powiedział, że w tym przypadku chodzi o 

to, że jeśli zezwolimy na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków w lokalizacji 

gdzie powstanie kilka budynków to przestanie nam się opłacać budowa bocznej sieci 

kanalizacyjnej. Chodzi o to, że osoby, które będą miały swoje przydomowe 

oczyszczalnie nie przyłączą się do sieci kanalizacyjnej. Ujmując zapis w uchwale 

mówiący, iż „będą to zbiorniki bezodpływowe na czas budowy” pozwoli nam płynnie 

przejść między możliwościami inwestycyjnymi gminy, co oczywiście wiąże się również 

z kosztami po naszej stronie.  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że w projekcie uchwały świadomie 

został wprowadzony taki zapis ze względu na to, że okres realizacji zabudowy osiedla 

nie będzie trwał rok, dwa czy też trzy lata, a może być zrealizowany w dłuższej 

perspektywie czasu. Jeśli powstanie takie osiedle to dookreślimy jaka ilość ścieków 

będzie odbierana oraz jakie będzie najlepsze i najbardziej ekonomiczne rozwiązanie 

(w kwestii ich odbioru) dla gminy. Nie chcemy tworzyć sytuacji, aby zamknąć sobie 

drogę do budowy zbiorczej kanalizacji jeśli w przyszłości okaże się ona w pełni 

zasadna ze względu na sporą ilość odbieranych ścieków. Dlatego też celowo 

wprowadzono zapis dotyczący zbiorników bezodpływowych.  

Radny Marek Stachurski zapytał czy przez ta działkę jest już położony wodociąg? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że jest położony obok. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń powiedział, że w projekcie uchwały należy 

wpisać wysokość opłaty planistycznej na poziomie 20% co ustalono podczas obrad 

komisji. Oznacza to, że opłata planistyczna będzie wynosiła 20% na każdym rodzaju 

terenu.   

Radny Marek Stachurski zapytał dlaczego jest to akurat stawka 20%? 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń odpowiedział, że zgodnie z ustawą 

maksymalna stawka wynosi 30%. Wprowadzając opłatę niższą (20%) powodujemy, 

że działki staną się atrakcyjniejsze dla nabywców i że szybciej zostaną sprzedane. 

Propozycja wprowadzenia niższej opłaty została przedłożona przez Pana Wójta co 

radni podczas posiedzenia komisji zaakceptowali. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że była za wprowadzeniem wyższej czyli 

30% opłaty planistycznej, ale została przegłosowana. Radna uważa, że 10% różnica 

w opłacie w żaden sposób nie wpłynie na decyzję o rozpoczęciu sprzedaży działek. 

Jeśli ktoś będzie miał zamiar sprzedać działki to po prostu wkalkuluje tę wartość                 

w koszty. Uzgodnienia na posiedzeniu komisji zostały podjęte większością głosów. 
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Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń poinformował, że w każdej chwili przed 

podejściem do głosowania nad uchwałą Pani radna może wystąpić z wnioskiem                  

np. o zmianę zapisu wartości opłaty planistycznej.  

Radna Agnieszka Gajowniczek złożyła wniosek formalny o wpisanie do projektu 

uchwały 30% opłaty planistycznej. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń przyjął wniosek formalny, a następnie 

poprosił o jego przegłosowanie. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych większością głosów –                                 

4 gł. „za”, 10 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  nie przyjęła 

wniosku dotyczącego zwiększenie opłaty planistycznej do wysokości 30%.  

 

Wniosek nie uzyskał poparcia. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń w związku z brakiem dalszej dyskusji 

zamknął ją po czym złożył wniosek formalny o nieodczytywanie całości uchwały (11 

stron), a tylko jej preambuły oraz przepisów końcowych po czym poddał go pod 

głosowanie. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych jednogłośnie –                                 

14 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła wniosek 

formalny dotyczący odczytania preambuły oraz przepisów końcowych 

projektu uchwały.  

 

Wniosek uzyskał poparcie wszystkich radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń odczytał projektu uchwały Nr XII/73/2019  

Rady Gminy Srokowo z dnia 30 września 2019 r. w sprawie uchwalenia  miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu wsi Sówka w obrębie geodezyjnym 

Wysoka Góra w Gminie Srokowo. Przewodniczący przypomniał, że projekt uchwały 

obejmuje 20 % opłatę planistyczną, a następnie poddał go pod głosowanie. 

 
Rada Gminy Srokowo w obecności 14 radnych większością głosów –                                 

12 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”,  2 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

nr XII/73/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 września 2019 r.                            

w sprawie uchwalenia  miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu wsi Sówka w obrębie geodezyjnym Wysoka Góra                 

w Gminie Srokowo. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

 2. Piotr Dziadoń 

 3. Henryk Flis 

 4. Agnieszka Gajowniczek 

 5. Teresa Krasucka 

 6. Andrzej Kuriata 

 7. Maciej Kuriata 

 8. Józef Łastówka 

 9. Renata Mendala 

 10. Krzysztof Mościcki 

 11. Wojciech Prawecki 

 12. Marek Wawer 

 

Radni głosujący „wstrzymujący się” podjęciu uchwały: 

1. Marek Stachurski 

2. Jarosław Stanicki 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 11.2, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 11.3 i 11.4 porządku obrad. 

 

11.3. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 

2019-2023. 

11.4. Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń poprosił Panią Skarbnik Małgorzatę 

Cwalina  o krótkie wprowadzenie do omawianych projektów uchwał. 

O godzinie 15.45 na posiedzenie sesji Rady Gminy przybyła radna Małgorzata Dwulat 

– stan 15 radnych. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że uchwała w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej zmienia się w zakresie kwot wynikających ze zmian 

budżetowych po stronie dochodów i wydatków. 

Jeśli chodzi o zmiany budżetu Gminy Srokowo to dotyczą one zmian w dochodach              

i wydatkach na podstawie decyzji z Warmińsko Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego 

nr  IGR-XII.805.104.2019  z   dnia  17  września  b. r.  przyznające  kwotę            

342 076,70 zł na realizację inwestycji Przebudowa odcinka drogi w miejscowości 

Siniec- Siniec Cegielnia  o dł. 1000 m.b.; decyzja  z dnia 23 września b. r. Wojewody 

Warmińsko - Mazurskiego Nr 278/2019 zmniejszająca środki na dotacje na zadania 

własne gminy- wypłaty zasiłków tj. składek na ubezpieczenia  zdrowotne dla 

podopiecznych -  kwota 6 029zł oraz zwiększająca o kwotę 41 037 zł środki na zasiłki 

okresowe i  zwiększająca o kwotę 17179 zł środki na  zasiłki stałe; decyzją nr FK 
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247/2019 dnia 4 września b. r. Wojewoda Warmińsko - Mazurski zmniejszył o kwotę 

149 452 zł  dotację za zadania zlecone  t. j. na  tzw. świadczenie 500+; decyzją nr 

FK 274/2019 dnia 23 września  b. r. Wojewoda Warmińsko - Mazurski zmniejszył 

dotację na zadania zlecone t. j. na wypłatę świadczeń na dobry start  kwotę                      

22 125zł. Pismem z dnia 24 września b. r. Krajowe Biuro Wyborcze przeznaczyło 

kwotę 13 950 zł na diety komisji wyborczych w wyborach do Parlamentu; pismem               

z dnia 13 września  b. r. Ministerstwo Finansów poinformowało o  zwiększeniu   

subwencji oświatowej o kwotę 68 640 zł na podwyżki dla nauczycieli o 9,6%. 

Zdejmujemy z planu  dochodów planowane  do pozyskania środki na wymianę okien 

w GOK -200 000zł. Decyzją nr FK 285/2019 dnia 26 września  b. r. Wojewoda 

Warmińsko - Mazurski zmniejszył dotację na zadania zlecone t. j. na  wyposażenie 

szkół    w podręczniki   o kwotę 1402,85 zł. 

Po stronie wydatków w jednostkach organizacyjnych t. j. Urzędzie Gminy, GOPS – 

dokonujemy zwiększeń i zmniejszeń środków w wyniku decyzji Wojewody, Biura 

Wyborczego oraz przyznania środków na podwyżki nauczycieli. Zmiany dotyczą 

również :  

w UG - Zwiększenie o kwotę 470 000 zł środków na przebudowę drogi Siniec - Siniec 

Cegielnia (w tym  dotacja)  oraz na przebudowę drogi na Pieczarki o kwotę 30 000 zł  

- zabezpieczenie środków własnych do wartości kosztorysu.  Jednocześnie  zmniejsza 

się  środki na inwestycje: na zakup walca drogowego,  zadania wymiana okien                 

w GOK 260 000 zł,  dotacji na budowę oczyszczalni przydomowych 8 090,61 zł, 

zdjęcie dotacji na dokumentację na budowę ścieżek rowerowych 31 333,32 zł, na 

budowę pomostu 10 000 zł. 

Dokonuje się zmian w funduszach sołeckich sołectw: Wilczyny, Silec, Siniec, Leśny 

Rów, Solanka, Kosakowo i Jegławki na  podstawie przedłożonych  uchwał z zebrań 

wiejskich.   

W GOPS - przyjęcie po stronie wydatków zwiększeń  i zmniejszeń  wynikających                

z decyzji Wojewody, przeniesień pomiędzy paragrafami  w projekcie "Klub Integracji 

Społecznej" w rozdz. 85395 na kwotę 1991 zł  zmniejszenie planowanych wydatków 

na wynagrodzenia z jednoczesnym zwiększeniem na składki ZUS i Fundusz Pracy. 

SP Srokowo - przeniesienie  pomiędzy  paragrafami : 

w rozdziale 80101  zmniejszenie środków na zakup usług pozostałych w rozdz. 80101 

z jednoczesnym zwiększeniem na zakup usług zdrowotnych - 300zł.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń otworzył dyskusję dotycząca 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej, a w  związku z jej brakiem poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Jarosława Stanickiego o odczytanie projektu 

uchwały nr XII/74/2019 Rady Gminy Srokowo z dnia 30 września 2019 r.  w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2019-2023, a następnie 

poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 15 radnych jednogłośnie –   15 gł. „za”,                       

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

Nr XII/74/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 września 2019 r.                            
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w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 

2019-2023. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

 2. Małgorzata Dwulat 

 3. Piotr Dziadoń 

 4. Henryk Flis 

 5. Agnieszka Gajowniczek 

 6. Teresa Krasucka 

 7. Andrzej Kuriata 

 8. Maciej Kuriata 

 9. Józef Łastówka 

 10. Renata Mendala 

 11. Krzysztof Mościcki 

 12. Wojciech Prawecki 

 13. Marek Stachurski 

 14. Jarosław Stanicki 

 15. Marek Wawer 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń otworzył dyskusję dotyczącą  

zmian budżetu gminy Srokowo, a wobec jej braku poprosił Wiceprzewodniczącego 

Rady Gminy Andrzeja Kuriatę o odczytanie projektu uchwały nr XII/75/2019 Rady 

Gminy Srokowo z dnia 30 września 2019 r.  w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo 

na 2019 rok, a następnie poddał go pod głosowanie. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 15 radnych jednogłośnie –   15 gł. „za”,                       

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

Nr XII/75/2019 Rady Gminy Srokowo  z dnia 30 września2019 r.                            

w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2019 rok. 

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 

Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1. Cezary Boroch 

 2. Małgorzata Dwulat 

 3. Piotr Dziadoń 

 4. Henryk Flis 

 5. Agnieszka Gajowniczek 

 6. Teresa Krasucka 

 7. Andrzej Kuriata 
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 8. Maciej Kuriata 

 9. Józef Łastówka 

 10. Renata Mendala 

 11. Krzysztof Mościcki 

 12. Wojciech Prawecki 

 13. Marek Stachurski 

 14. Jarosław Stanicki 

 15. Marek Wawer 

 

 

Lista głosowania imiennego stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 11.3 i 11.4, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 12 porządku obrad. 
 

 
Pkt 12. 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że odpowiedź na 

złożone zapytanie została udzielona, a w związku z tym zamknął punkt 12 po czym 

przeszedł do realizacji punktu 13 porządku obrad. 
Pkt 13. 
Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń poprosił Państwa radnych                     

o składanie wniosków, informacji i oświadczeń. 

1.Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń serdecznie podziękował 

wszystkim sołtysom oraz osobom, które pracowały podczas wykonywania wieńców 

dożynkowych. 

2.Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że przed sesja 

otrzymał od Radnego Warmińsko-Mazurskich Izb Rolniczych Powiatu Kętrzyńskiego 

Karola Hatalaka pismo dotyczące możliwości składania wniosków do programu 

„Usuwania folii rolniczych i innych odpadów pochodzących z działalności rolniczej”. 

Jednostki samorządu terytorialnego mogą składać wnioski od dnia 9 września do dnia 

20 grudnia 2019 r. w wersji elektronicznej do Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej. Przewodniczący powiedział, że istnieje możliwość 

dofinansowania środków do 500 zł za 1 tonę odpadów pochodzących z działalności 

rolniczej. Przewodniczący powiedział, że ten problem był poruszany podczas 

posiedzeń VII kadencji, po czym poprosił o pochylenie się nad tą kwestią. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że zagospodarowanie folii rolniczej 

nie jest proste, ponieważ nie posiadamy podmiotu, który zajmuje się taką 
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działalnością i ma podpisane umowy z firmami odbierającymi i przetwarzającymi tego 

typu odpady. W tym momencie samorządy, które nie prowadzą działalności 

dotyczącej odbioru odpadów nie mogą sięgnąć po dotację, ponieważ nie będą miały 

możliwości formalnej i prawnej, aby ją rozliczyć. Podczas spotkania (w dniu                          

2 października) w MZMGO będzie rozmawiał na ten temat i dowie się czy Związek 

mógłby się zająć tą sprawą.   

3.Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń powiedział, że do wiadomości 

Przewodniczącego Rady Gminy wpłynęły wnioski do budżetu Gminy Srokowo, które 

będą jeszcze omawiane podczas najbliższego posiedzenia komisji stałych.  

4.Radny Marek Stachurski zapytał czy zostały rozpoczęte jakiekolwiek prace 

dotyczące budowy parkingu przy szkole? Czy ogłoszono przetarg? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że dwa tygodnie temu 

przedstawiciele Starostwa dokonali już pomiarów i przygotowywana jest 

dokumentacja, ale nie potrafi odpowiedzieć na jakim etapie. Po sesji (po przyjęciu 

zmian do budżetu) przygotowane i podpisane porozumienie zostało przekazane do 

Starostwa Powiatowego w Kętrzynie. 

5.Radna Agnieszka Gajowniczek poprosiła o naprawienie zapadającej się nawierzchni 

drogi przy skrzyżowaniu ulicy Wiejskiej z ul. Kwiatową. Jeśli nie zostanie to 

naprawione to podczas przymrozków zamarzająca woda może stworzyć 

niebezpieczną sytuację na drodze. Radna powiedziała, że na wzniesieniu przy ulicy 

Kętrzyńskiej mamy nieczynną studzienkę burzową, która najprawdopodobniej jest już 

zapchana piachem. 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski powiedział, że po sprawdzeniu wpustu 

ulicznego przy ul. Kętrzyńskiej stwierdził, iż jest on nieczynny, ponieważ nie jest 

podłączony do kanalizacji. Jeśli chodzi o studzienkę w obrębie skrzyżowania                   

ul. Kwiatowej i Wiejskiej będzie ona wyrównana i wykonana pod koniec przyszłego 

tygodnia. Zamówiony materiał na drogę (masa na zimno) już do nas dojechał, a 

teraz będą wykonane prace takie jak m.in. wyrównanie nawierzchni, uzupełnienie 

kruszywem i zagęszczenie materiału, aby przygotować podłoże do położenia nowego 

dywanika asfaltu. Dlatego też zamówiliśmy 9 ton „masy na zimno”, aby przed 

okresem zimowym naprawić ubytki w nawierzchniach dróg.    

6.Radny Henryk Flis powiedział, że na drodze wojewódzkiej w Leśniewie kratki przy 

studzienkach nie pochłaniają wody, ponieważ są pozatykane przez spadające liście                

i piach.  Taka sytuacja powoduje, że po opadach deszczu cała woda spływa ulicą co 

podczas przymrozków może doprowadzić do wypadku. 

7.Radny Cezary Boroch zapytał czy będzie zamontowane lustro przy skrzyżowaniu 

ulicy Lipowej i Ogrodowej? 
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Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że były zamawiane dwa lustra, 

ale przesyłka jeszcze do nas nie dotarła. 

8.Radny Cezary Boroch zapytał kiedy będzie usunięta sucha lipa, która stoi przy 

drodze na cmentarz? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że będą przygotowane wnioski 

do Starostwa o wydanie decyzji na ich wycinkę. Na dzień dzisiejszy mamy bardzo 

dużo suchych drzew, które należy usunąć, ale tylko po uprzednim otrzymaniu decyzji 

na ich wycięcie. Chcemy to wykonać w ten sposób, aby na początku listopada (gdy 

zakaz usuwania drzew nie będzie obowiązywał) można było przystąpić do ich 

wycinki. 

9.Radna Renata Mendala zapytała czy będzie postawione lustro przy drodze 

wojewódzkiej w Sińcu? 

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że w tej sprawie będzie 

rozmawiał z Kierownikiem Zarządu Dróg Wojewódzkich, z którym jest umówiony na 

objazd całej drogi nr 650N w obrębie naszej gminy, aby poczynić ustalenia nie tylko 

pod względem zawieszenia luster, ale również przejść dla pieszych w obrębie 

przystanków, innego usytuowania znaków z nazwami miejscowości oraz zjazdu                         

w obrębie łuku ul. Wiejskiej (wyjazd z posesji dla przedsiębiorcy). W tej sprawie 

przystąpiono do rozmów z zakładem gazowniczym oraz Telekomunikacją (którzy 

maja swoje instalacje na naszych działkach). Wygląda na to, że jedynym 

rozwiązaniem będzie odtworzenie drogi przy budynku gospodarczym (przy ul. 

Kwiatowej).  

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że na zjeździe przy ul. Kętrzyńskiej – 

nieopodal poczty znajduje się niebezpieczne przejście dla pieszych. Mieszkańcy 

zgłaszają konieczność jego przesunięcia, ponieważ bardzo często dochodzi do 

sytuacji gdy szybko nadjeżdżające samochody od strony Węgorzewa mają problem                  

z hamowaniem w obrębie tego przejścia.  

Wójt Gminy Srokowo Marek Olszewski odpowiedział, że kilka lat temu składał 

wniosek w tej sprawie. Po przyjeździe komisji, w skład której wchodzili 

przedstawiciele ZDW, Policji i innych instytucji niestety, ale nie wyrażono zgody na  

zamontowanie „tarki zwalniającej” z jego obu stron. Jedyna rzeczą, na którą 

wyrażono zgodę było zamontowanie lustra. Wójt powiedział, że wcześniej nie było 

propozycji na przesunięcie pasów w inne miejsce, ale spróbuje na ten temat 

porozmawiać z Kierownikiem ZDW. 

  

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 13, a następnie przystąpił do realizacji 

pkt 14 porządku obrad. 
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Pkt 14. 

Zakończenie obrad XII sesji Rady Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Piotr Dziadoń wypowiadając formułę            

„Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam posiedzenie XII sesji Rady Gminy 

Srokowo”  po czym o godz. 16.30 zamknął obrady sesji. 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Zgodnie z § 45 ust.2 Statutu Gminy Srokowo przebieg sesji został zarejestrowany, a zapis jest przechowywany 
do czasu przyjęcia protokołu przez radę. 
 
Protokół obejmuje 23 strony i 15 załączników. 

 

 
 
                                                                         Przewodniczący Rady Gminy                                                                  

                                                                                   Piotr Dziadoń 
 

 

 

 
Protokół sporządziła:   
     Olga Szostek 


